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1 INDLEDNING 

Sara fra Nationalpark Vadehavet indledte med at orientere om det overordnede 

projekt. 

Mette Givskov fortalte, at Nationalpark Vadehavet har lagt op til at lave handi-

captoilet med udendørs bruser, etablering af vand, strøm og Wi-Fi, skab til opbe-

varing og opladning af smartphones og tablets, plankebord og bænke, grillplad-

ser og informationsskilt.  

Efter mødet er der indkommet bemærkninger til div. Punkter disse er indarbejdet 

i referatet kursiv. 

1.1 Etablering af toiletbygning  

Der har i forbindelse med projektet været drøftet om den rigtige placering af toi-

lettet vil være ved Ho-havn eller ved Thomas Lange Haven. Man enedes om at 

placeringen af Thomas Lange Haven er at fortrække, idet Ho Havn ofte er over-

svømmet og det faktum at havnen er meget åben uden nogen form for beplant-

ning.  
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Anne Marie Slaikjær oplyste at der er en bevarende Lokalplan for Ho som angi-

ver hvordan bebyggelsens udseende skal være. 

Ellen Margret Hansen oplyste at Varde Kommune også har afsat midler til at 

etablere et toilet i Ho, hun foreslår at toilettet etableres med samme udseende 

som et toilet der netop er bygget i Houstrup. Det skal undersøges om toilettet 

evt. skal etableres på egen matrikel. Matriklen er i dag ejet af præstegården. 

Det drøftedes om ikke det var en mulighed at man sammenslog midlerne for at 

etablere et større toilet, evt. med bruseren indendørs. 

Anne Marie Slaikjær undersøger om placeringen af Toilettet er fornuftig i forhold 

til de lokale ønsker. 

Anne Marie har efter mødet meldt tilbage at ”Menighedsrådet tilkendegiver, at de 

er meget positive overfor placeringen af toiletbygningen. De fortæller, at de øn-

sker toiletbygningen trukket så langt tilbage mod bækken som muligt. De mener, 

at Thomas Lange Haven starter på den anden side af bækken, og området ud 

mod kroen (hvor toiletbygningen skal ligge) skulle derfor ikke være omfattet af 

restriktionerne.” 

 

”De har et møde den 2. december, hvor toiletbygningen kan komme på som 

beslutningspunkt, hvis du vurderer, at de kan have noget materiale der (billeder 

af udseende og tilkendegivelsesdokument eller lign.).  

  

De beder om, at man inddrager Christina og Mads fra Ho Kro, som har lov at 

bruge marken til parkering. Hun snakker med dem om det i eftermiddag 

(261114).” 

 

Ellen Margrete har efter mødet oplyst følgende: 

”Jeg har lige kigget lidt i den bevarende lokalplan og det ser ud som om, at Tho-

mas Lange Haven skal holdes fri for bebyggelse” 

 

Varde Kommune har oplyst at ” umiddelbart kunne der ikke gives mundtlig til-

sagn om en mulig dispensation fra lokalplanen til bygning af et toilet i Thomas 

Lange Haven.” ”Der skal sendes en principansøgning herom”. 

 

Mette Givskov søger en pricipgodkendelse af placeringen. 
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1.2 Etablering af strøm og Wi-Fi, Skab til opbevaring af smartphones  

Der blev aftalt at skabene kunne opsættes på den nye toiletbygning, Mette Giv-

skov og Ellen Margrethe Hansen aftaler nærmere 

Oplægget er at skabe etableres med alm stikkontakt og lås, gerne med bruger-

betalig af eget forbrug af strøm, NIRAS undersøger mulighederne. 

1.3 Informationsskilt 

Information skilt opsættes på henholdsvis toiletbygningen og ved Ho Havn. 

1.4 Havkajak ponton med rampe 

Oplægget er at der placeres en havkajkrampe med ponton ca. midt for Havnen. 

Pga. af isskruninger skal anlægget delvist afmonteres om vinteren. Anne Marie  

Slaikjær mente at de lokale godt kunne hjælpe til med afmonteringen. Mette 

Givskov fremsender skitse til Anne Marie Slaikjær. 

”Anne Marie har eftermødet oplyst følgende: Jeg har talt med arbejdsgruppen for 

Ho Havn (den gruppe, vi i forvejen har i Ho). De vurderer, at det er nødvendigt at 

etablere en form for bolværk langs kanten og henviser til det billede, du også har 

sendt med, hvor man kan se, at området bliver mindre og mindre de steder, hvor 

der ikke er bolværk (oversigtskort). Det daværende bolværk blev fjernet for et par 

år siden. De vurderer, at bro mv. efter meget få år vil stå et stykke ude i vandet 

(og være umuligt at nå fra land), fordi vandet "æder" af kanten”. Hun anmoder 

NIRAS om at overveje, om de kan gøre noget ift. dette? 

1.5 Bord, bænke sæt og grill 

Det aftaltes at der etableres et bord/bænkesæt og en grill. Elementerne placeres 

på en ponton, da området ofte er oversvømmet og faste elementer har det med 

at ”svømme væk”. Pontonen  placeres bagerst på pladsen, hvor der ikke kom-

mer is om vinteren. Mette Givskov fremsender skitse til Anne Marie Slaikjær. 

 

 


